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uiést tartott a KISZ Központi Bizottsága i Semitielweis-üitnepséy Szereden 
Szerdán ülést tartott a 

KISZ Központi Bizottsága. 
A testület tagjai meghall-
gatták Fejti Györgynek, a 
KISZ KB első titkárának 
tájékoztatóját az MSZMP 
Központi Bizottságának jú-
nius 23-i üléséről, maid Ko-
vács Jenő. a KISZ KB tit-
kára adott tájékoztatást a 
nemzetközi ifjúsági és diák-
mozgalom időszerű kérdé-
seiről. 

A Központi Bizottság jó-
váhagyólag tudomásul vette 
a lenini Komszomol XIX. 
kongresszusán részt vett ma-
gyar delegáció jelentését, és 
támogatásáról biztosította a 
kongresszus kezdeményezé-
seit, melyek a világ haladó, 
demokratikus ifjúsági szer-
vezeteinek összefogását cé-
lozzák a háború elkerülése, 
a béke megőrzése, a leszere-
lés és a társadalmi haladás 
ügyéért vívott harcban. A 
Központi Bizottság hangsú-
lyozta, hogy ifjúsági szövet-
ségünk a jövőben is kiemel-
kedő jelentőséget tulajdonít 
a Komszomol és a KISZ kö-
zötti kapcsolatok erősítésé-
nek. 

A Központi Bizottság jó-
váhagyta a DÍVSZ XI. köz-
gyűlésén részt vett magyar 
delegáció munkáját. Meg-
állapította. hogy a Demok-
ratikus Ifjúsági Világszö-
vetség közgyűlésén elfoga-
dott határozatok a világ 
haladó ifjúsági szervezetei 
számára olyan cselekvési 
programot nyújtanak, mely-
nek megvalósítása jól szol-
gálja a béke megőrzéséért, 
a leszerelésért, a nemzetkö-

zi együttműködés elmélyíté-
séért küzdő fiatal nemzedék 
világméretű harcát. Támo-
gatásáról biztosította a XI. 
közgyűlés által „Egységbe 
ifjúság, jogunk van a béké-
hez" jelszóval meghirdetett 
béke világkampányt és meg-
erősítette, hogy ifjúsági szö-
vetségünk hazai és nemzet-
közi munkája során kész 
tevékeny szerepet vállalni 
az akció sikeres megvalósí-
tásában. 

A XI. közgyűlésen a 
DÍVSZ főtitkári tisztségére 
ismét a Magyar Kommunis-
ta Ifjúsági Szövetséget vá-
lasztották. A főtitkári fel-
adatok ellátásával a Köz-
ponti Bizottság újból Bara-
bás Miklóst. a KISZ KB 
titkárságának tagját bízta 
meg. 

Ezután Juhász András, a 
KB titkára az 1981—82-es 
ifjúsági parlamentekről adott 

tájékoztatást, amit a KB 
jóváhagyólag tudomásul 
vett. Ezután állásfoglalást 
fogadott el a rendezvény-
sorozat. tapasztalatairól és 
az ifjúsági parlamentek 
rendszerének továbbfejlesz-
téséről. Az ifjúsági parla-
mentek alapvetően betöltöt-
ték funkciójukat. Az állás-
foglalás azt is hangsúlyozza, 
hogy az ifjúsági parlamen-
tek megrendezésének alap-
elvei, főbb funkciói időtál-
lónak bizonyultak. Ezen be-
lül azonban szükség van 
az ágazati sajátosságoknak 
jobban megfelelő, differen-
ciáltabb szabályozására. 

A Központi Bizottság 
hangsúlyozta: az elkövetke-
ző időszakban a KISZ-
szervezeteknek nagy figyel-
met kell fordítaniuk arra. 
hogy a fiatalok a parlamen-
teken elhangzott minden 
észrevételre, javaslatra ér-
demi választ kapjanak. 

Kitüntetéseket, elismeréseket adtak át 

Diplomás rendőrtisztek 
főiskolai tanévzárója 

A belügyi szervek bűnül-
döző. közbiztonsági, közleke-
désrendészeti apparátusában, 
a büntetésvégreha.itásban és 
más hasonló munkaterülete-
ken dolgoznak majd azok a 
felsőfokú tanulmányaikat 
most befejezett rendőrtisztek, 
akik Budapesten szerdán ün-
nepélyesen vették át diplo-
májukat. A rendőrtiszti fő-
iskola hároméves nappali ta-

gozata százhatvan hallgatójá-
nak tanévzáró ünnepségén — 
a szolgálati, tanulmányi elöl-
járókkal együtt meghívott 
szülők, hozzátartozók jelen-
létében Karasz Lajos rendőr 
altábornagy, belügyminiszter-
helyettes köszöntötte — tanu-
lásukat méltatva, annak 
eredményéhez gratulálva — 
a végzősöket. 

Fölmegy a legény a f á r a . . . 
Pár éve már kérdés Kis-

teleken: föl megy-e a legény 
a meggyfára avagy sem? 
Ugyanis lassacskán termőre 
fr^Ufüs1 csaknerp i szá^riektá-
rös meggyes. A minap volt 
legény a fán. s Kucsora Im-
re elnökhelyettes szavai sze-
rint a hétvégén is lesz. Az 
idén és jövőre még kézzel 
szedik a termést, de ha meg-
erősödnek a fák. aép rázza 
majd le a bogyókat. Utána-
számoltak a téeszirodán: 18 
ezer meggyfa termésére le-
het számítani, s Kistelek 
minden lakójára kettő jut. 

— Valóban számítunk 
mindenkire, aki létezik — 
mondja az elnökhelyettes. — 
A mi asszonyaink érés kez-
dete óta szedik a meggyet, 
de ha megszakadnának, se 
győznék. Szombatra erősítés 
ígérkezett. A tanács, a 
gyógyszertár dolgozói ajánl-
koztak. s az irodisták is be-
segítenek. 

— Mekkora terméssel szá-
molnak? 

— Négyszáz mázsa várha-
tó. Ha átlagban három-négy 
kilót lead egy kisfa, elége-
dettek leszünk. Hozzá kell 
vennünk: még nem állt be 
a meggyes, s hogy 5500 cse-
resznyefát is ültettünk. 

— Van piaca a meggy-
nek? 

— Mi a Pincegazdasághoz 
szerződtünk, tizenhét forin-
tot adnak kilójáért. 

— Megéri? 
— Majd kiderül a végén. 

A meggy nagyon kényes 
gyümölcs. Elviheti a köd, 
pusztíthatják a kártevők. 
Azonkívül a metszéstől a 
szedésig majdnem mindig 
járják a gépek a sorokat... 

— Lehet géppel szedni a 
meggyet? 

— Mi is azzal szeretnénk, 
ha megerősödnek a fák. Már 
most a meggyrázó gumima-
rokhoz alakítjuk a koroná-
kat. s két-három év múlva 
remélhetőleg gép fogja 
ponyvára rázni a termést. 

Addig még — sajnos — 
föl kell menni a legénynek 
a fára. Mint Gyimesi Zol-
tánnak. Igaz. nem a nóta 
szerinti meggyfa-ma,kkfa te-
tejébe. hanem csak az ered-
ményhirdető dobogóhoz ha-
sonlító létrára. Arra is csak 
ritkán, mert a zöme termés 
elérhető a földről is. 

Különben a perczeli ha-
tarban éppen országos diák-

tábort is üthették volna a 
meggyszedők. Az egyik csa-
patban — a szélsőben — 
a Vass testvérek szegedi. 
Rácz Erzsébet gypngvösi 
Gyimesi Zoltán bajai diák-
ként vállalta a szünidei 
munkát. Mondhatni könnyű 
nekik, mert mind a négyen 
falubeliek. A vállalkozásuk 
első napján nem sokat árul-
tak el a munkáról. Vass 
Magdolna például csak azt, 
hogy reggel még érdekes 
volt. délelőtt tíz ór a tájban 
már kezdték unni. Nővére 
— ki diákként végzős a 
SZOTE-n — annyival tol-
dotta meg: Ettől függetle-
nül. terv az van. 

Gyimesi Zoltán számolja 
is. mennyi ládát kell tele-
szedni, hogy a nyáron Bul-
gáriába mehessenek. 

— Az egész csapat? 
— Nem, csak mi ketten 

Erzsivel — mutat az ágak 
közé bújó fürdőruhás lány-
ra. 

özv. Rabi Sándorné bot-
jára támaszkodva nézi a vi-
dám sereget. Otthon, az ud-
varában, neki is elkelne 
még a segítség. Hetven évé-
vel most már egy kilót se 
visz el a piacra. Ha nem 
jött volna a család, bele-
vágta volna az összes megy-
gyet a cefrébe a cseresznyé-
vel együtt. 

A meggyszedés nem hala-
dós. mivel minden szemet 
külön-külön meg kell fogni 
és beletenni a kosárba. A 
téesz is ehhez szabja a ta-
rifát. Három forintot fizet 
a szedőknek kilójáért. Kéz-
ügyességétől függően annyit 
kereshet mindenki, ameny-
nyit akar. 

Telnek is gyorsan a mű-
anyag ládák, s amikor ösz-
szegyúlik egy kocsiravaló. 
beviszik a pincéhez. 

Papp Ferenc, a Dél-alföldi 
Pincegazdaság kisteleki pin-
céiének vezetője éppen a 
zúzdába kerülő meggy mi-
nőségével elégedetlenkedik. 
Igaz, a konzervgyártól kap-
ták az árut. 
— Ugyanúgy dolgozzuk föl. 
mint a szőlőt — mutat a ga-
rat alatt forgó hengerekre 
—, a lét küldjük be Sze-
gedre. Általában egy mázsa 
meggy 65—70 liter levet 
ereszt, ha nem adnák hozzá, 
ami kell, cefre lenne csak 
belőle. 

Közben Kiss András léc-

cel bökdösi a daráló torkát, 
hogy többet nyeljen, mint 
amit mutat. Falusi' Jánosné 
gusztálja á meggypiros ára. 
datot. Szegedről érkezik 
Kiss Sándorné. á termelte-
tési főosztály vezetője. ö 
mondja a meggylére: 

— Beletesszük még a cuk-
rot meg a belevalókat, s az-
tán töltjük az üvegekbe az 
igények szerint. Évente há-
romszáz tonna meggyet dol-
gozunk föl. az ismert szén-
savas termékeink mellé most 
újjal rukkolunk elő: szúrt, 
csendes meggynektárral. 

— Miért csendes? 
— Mert nem pezseg, mi-

kor kiöntik, nincs benne 
szénsav. 

A kistelekiek — a hatal-
mas meggyesre alapozva — 
nemcsak a pincegazdaság-
gal, hanem a Szegedi Kon-
zervgyárral is egyezkedtek, 
hogy ne legyen gond. ha a 
legény gyakran megy föl a 
fára . . . 

Majoros Tibor 

Ünnepséget tartottak teg-
nap, szerdán délután Sze-
geden, a megyei tanácshá-
zán a megye egészségügyi 
dolgozói Semmelweis Ignác-
ra emlékezve. Részt vett az 
ünnepségen dr. Koncz János, 
a megyei pártbizottság tit-
kára, Szabó G. László, a 
megyei tanács elnökhelyet-
tese, Bányainé dr. Birkás 
Mária, a szegedi tanács el-
nökhelyettese és dr. Janó 
János, az Egészségügyi Dol-
gozók Szakszervezete megyei 
bizottságának titkára. 

Dr. Rózsa József, a megyei 
tanács vb egészségügyi osz-
tályának vezetője beszédé-
ben méltatta Semmelweis 
munkásságát, értékelte az 
egészségügyi ellátás fejlő-
dését, jelenlegi helyzetét és 
hangsúlyozottan szólt az 
öregekről való gondoskodás 
időszerű tennivalóiról. Ezt 
követően Szabó G. László 
Kiváló Munkáért miniszteri 
kitüntetéseket adott át. 

Kiváló Munkáért kitünte-
tést kapott: Ambrus Péterné 
osztályvezető főnővér (Szen-
tes), dr. Bánfalvi Géza igaz-
gató főorvos, szegedi Kór-
ház-Rendelőintézet; Ber-
kecz lstvánné konyhai dol-
gozó (Nagymágocs); Bodócsi 
Mihályné, a megyei tanács 

I vb egészségügyi osztályának 
' csoportvezetője; Botka Já-
nosné osztályvezető ápoló-
nő (Vásárhely); Csiszár 
Lászlóné bölcsőde és cse-
csemőotthoni részlegvezető 
(Szeged); Dómján József 
betanított munkás (Nagy-
mágocs) ; Faragó Pálné se-
gédnővér (Nagymágocs); 
Forrós Lajosné ápolónő 
(Szeates); Forgó Béla ker-
tész (Deszk); dr. Gajó István 
gondozóintézeti főorvos 
(Deszk); Gábor Lászlóné vé-
dőnő (Vásárhely); dr. Gál 
Mihályné készletnyilvántartó 
(gyógyszertári központ); dr. 
Gerzanits Miklós fogszakor-
vos (Makó); dr. Gróf Béla 
szájsebész főorvos (Szeged); 
Gyarmati Imréné ápolónő 
(Makó); Halász György né 
pénzügyi csoportvezető 
(gyógyszertári központ); Hu-
dák Mária védőnő (Csanád-
palota) ; dr. Hamvas Ödön 
körzeti orvos (Vásárhely); 
Igaz Mária diétás nővér 
(Makó); Kasza Antalné se-
gédápolónő (megyei tüdő-
kórház-rendelőintézet) ; Kor-
sós Józsefné takarítónő 
(Nagymágocs); dr. Kószó 
Pál, a vásárhelyi tanács vb 
egészségügyi osztályának ve-
zetője; Kránicz lstvánné, a 
szegedi szociális intézmény 
gazdasági vezetője; dr. Ku-
rusa Emma gyermekgyó-
gyász (Szeged); Magyar Pál-
né ápolónő (Nagymágocs); 
Makó Andrásné munkaügyi 
előadó (Vásárhely); Mónus 
S. Lajosné csecsemőotthoni 

gondozónő (Szentes); Mucsi 
Imréné védőnő (Deszk); 
Nagy Júlia irodavezető 
(Deszk); Nyilasi István cso-
portvezető (gyógyszertári 
központ); Ötvös lstvánné 
pénzügyi vezető (Szeged); 
dr. Pach Eva belgyógyász 
főorvos (Szeged); Pusztai 
Józsefné asszisztens (Szen-
tes) ; Rohonka Imréné, a 
makói szociális intézmény 
vezetője; dr. Szabó Gizella 
csoportvezető főorvos (Sze-
ged) ; Szabó János gépkocsi-
vezető (Szentes); Szilágyi 
Sándorné öregek Napközi 
Otthonának vezetője (Apát-
falva) ; Szőke István techni-
kus (Deszk); Szűcs lstvánné 
bölcsődevezető (Makó); Ter-
hes Lajosné gondozónő (Sze-
ged); Tombácz Ferencné osz-
tályvezető főnővér (Szeged); 
Tóth Gyuláné konyhai dol-
gozó (Nagymágocs); dr. Var-
ga Julianna vezető főorvos 
(Deszk); dr. Viski Sándorné 
gyógyszerész (Szeged); Zaho-
recz Mihály szociális otthoni 
igazgatóhelyettes (Nagymá-
gocs): dr. Zaránd Rózsa kör-
zeti orvos (Szeged). 

Budapesten vette át a 

Kiváló Munkáért kitüntetést 
Gábor Anasztázia, a megyei 
tanács egyesített egészség-
ügyi intézményének megyei 
vezető védőnője; illetve a 
Kiváló örvös kitüntetést dr. 
Vratán György (Bordány). 

Miniszteri Dicséretben ré-
szesültek: Ábrahám György 
(Szeged), dr. Báló Lajosné 
(Szeged), Bán Mihályné (Vá-
sárhely), Domonkos Károly 
(Vásárhely), Földesi Ferenc-
né (Vásárhely), Galiba lst-
vánné (Szeged), dr. Kassai 
Lászlóné (Vásárhely), Keme-
nes Jenöné (Szentes), Kis-
György Péter (Vásárhely), 
Papp Gézáné (Szeged), Pafcu 
Bálintné (Vásárhely), dr. 
Sófalvi Csabáné (Vásárhely) 
és dr. Szabó Mátyás (Sze-
ged). 

* 
Makón is megtartották a 

Semmelweis-ünnepséget teg-
nap délután. Dr. Simon 
László főorvos köszöntő sza-
vai után dr. Máthé Judit, 
a Kórház-Rendelőintézet 
igazgató főorvosa mondott 
ünnepi beszédet. Majd töb-
ben különféle kitüntetésben, 
elismerésben részesültek. 

Társadalmi segítséggel 

Elkészült az MHSZ 
új tanpályája 

Szerelés, felújítás 
Leányvállalatot alapított a CSOMIÉP 

A beruházások befejező 
szakszerelő-ipari munkáinak 
meggyorsítására, a vállala-
tok, intézmények épületeinek 
felújítására, karbantartására 
egyre nagyobbak az igények. 
A szervezett építőipar ne-
hezen küzd meg napjainkban 
ezzel a társadalmilag indo-
kolt feladattal. Ezt a jelen-
séget ismerte fel a hódme-
zővásárhelyi székhelyű 
Csongrád megyei Tanácsi 
Építőipari Vállalat, amikor 
— mint arról lapunkban ko-
rábban már hírt adtunk — 
leányvállalat létrehozását 
kezdeményezte. 

A szakszerelő-ipari szolgál-
tató feladatok megoldására 
toborzott ú j kollektíva tag-
jainak tegnapi alakuló mun-
kásgyűlésén, Szegeden, a le-
ányvállalat műszaki vezető-
je, Szekeres István mondott 
megnyitót, majd dr. Boldi-
zsár Sándor, a CSOMIÉP 
igazgatója elemezte az egy-
szerűsített ügyviteli rend-
szerben működő leányválla-

lat alapításának indokait. 
A kezdeményezés szükséges-
ségéről Ambrus László, a 
városi pártbizottság munka-
társa szólt. 

A CSOMIÉP anyagi és 
technikai háttért, eszköz- és 
járműparkot biztosít, gon-
doskodik az építőanyag-ellá-
tásról — és cserébe magas 
műszaki színvonalú kivite-
lezésre tart igényt. Évente 
84 ezer forintig terjedhető 
bérszínvonal, 90 napos vál-
lalási határidő, csökkentett 
adminisztráció, vállalkozási 
készség — íme a program, 
mely szerint az induló csa-
pat száz dolgozója az első 
évben 42 millió forintnyi ter-
melési értéket hoz majd lét-
re. A C kategóriás vállalat 
szegedi telephellyel műkö-
dik. Mától, július elsejétől 
a Boros József utca 3. szám 
alatt találhatják meg a fel-
újításra, karbantartásra ki-
vitelezőt kereső ipari, ke-
reskedelmi vállalatok és in-
tézmények a CSOMIÉP le-
ányvállalatát 

Nagy László felvétele 
Az MHSZ oktatói bemutatón bizonyították a pálya 

alkalm asságát 
Nem övezi kerítés, a lánc-

korlátokat és jelzöoszlopokat 
a hétvégeken is a páiyán 
hagyják, a szomszédos egy-
hektáros erdőben is bárki 
sétálhat — a szó igazi éi tel-
mében vett közösségi létesít-
ményt avattak fel tegnap 
délelőtt Szegeden, az Etelka 
soron. Pedig a terület az 
MHSZ-é. a tereprendezés, be-
tonozás. csatornázás, közvilá-
gítás költségeit is a szervezet 
fedezte — az új. gépjármű-
vezetők oktatását és vizsgáz-
tatását szolgáló közlekedési 
tanpálya mégis a városlakók 
mindegyikét szolgálja. 

Az avatáskor mondott be-
szédében egyebek között er-
ről is szólt Mihalik Ferenc 
alezredes, az MHSZ megyei 
titkára. Meg arról, hogv a 
társadalmi összefogás révén 
a tényleges költségeknél, az 
1.7 millió forintnál legalább 
háromszor több a pálya érté-
ke. Ehhez az MHSZ-ben tö-
mörült fiatalok segítségén 
kívül tucatnyi intézmény és 
vállalat pártoló közreműkö-
dése járult hozzá. S az ered-
mény: a honvédelem szakági 
feladatait az MHSZ szegedi 
gépjárművezetői iskolájának 
dolgozói korszerű körülmé-
nyek között oldhatják meg. A 

4 ezer 680 négyzetméter alap-
területű közlekedési pálya az 
oktatáson kívül más célokra 
is használható: hétvégeken — 
ingyenes pályahasználati en-
gedéllyel — bárki próbára 
teheti képességeit, s a SZE-
OL AK mérkőzései ideien 
parkolóhelyül is szolgálhat. 
Sőt, alkalmas lehet — terve-
zik is! — autósmozinak. 

Az autóspálya szomszédsá-
gában KRESZ-park és hon-
védelmi akadálypálya, illetve 
erdei tornapálya kialakítását 
tervezik. így a közeli Lila 
iskola tornatermével együtt 
valóságos szabadidő-központ-
ra lelhetnek a lakótehx>en 
élők. 

A tegnapi házi ünnepségen 
— melyen részt vett dr. Maj-
zik István, a megyei pártbi-
zottság osztályvezető-helyet-
tese. s a tervezésben, kivite-
lezésben közreműködő válla-
latok képviselői is — Vas 
József ezredes, az MHSZ fő-
titkár-helyettese avatta föl a 
pályát. Az iskola oktatói az-
után bemutatót tartottak. 
Közülük nyolcan — kiemel-
kedő társadalmi munkájuk 
elismeréseképpen — a me-
gyei szervezet titkárának di-
cséretét és jutalmát, illetve 
oklevelét vehették át. 


